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BR.0002.11.2018 

Protokół  

Nr LXI/2018 

z Sesji Rady Miejskiej w Kole 

z dnia 26 września 2018 roku 

godz. 11.00 

 

1. Otwarcie Sesji 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kole Artur Szafrański, który 

otworzył LXI Sesję Rady Miejskiej w Kole o godz. 11.00.  

2. Stwierdzenie quorum  

Przewodniczący stwierdził, że na ustawowy stan 21 radnych w LXI Sesji udział bierze  

20 radnych, co stanowi quorum do prawomocności obrad i podejmowania prawomocnych 

uchwał.   

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

3.   Powitanie gości. 

 Przewodniczący Rady przywitał przybyłych na sesję gości jak również płk. mgr. Bogdana 

Mrowca – Dyrektora Biura Wielkopolskiego Zarządu Ligii Obrony Kraju w Poznaniu,  

mgr. Andrzeja Kowalewskiego – Prezesa Zarządu Powiatowego LOK w Kole oraz Małgorzatę 

Stężewską – członka Rady Klubu LOK Kolska Starówka w Kole. Następnie Pan Szafrański oddał 

głos radnemu Ryszardowi Borysiewiczowi, który w imieniu Stowarzyszenia Ligi Obrony Kraju i 

Powiatowego Klubu Młodzieżowego LOK Kolska Starówka podziękował za kreowanie 

pozytywnych postaw, za aktywną i cenną pomoc w organizowaniu zajęć, imprez  

sportowo-edukacyjnych i wycieczek turystycznych do Miejsc Pamięci Narodowej. Radny 

kontynuował mówiąc, że dzięki tej pomocy młodzież mogła odwiedzić wiele ciekawych miejsc 

oraz uczestniczyć w wielu ciekawych zajęciach. Klub LOK Kolska Starówka funkcjonuje już 17 

lat. Jego honorowymi członkami są takie znane osoby jak: Anna Dymna, Zygmunt Chajzer, Michał 

Listkiewicz czy Zbigniew Boniek. Pan Borysiewicz powiedział, że tak wiele osiągnięć 

zawdzięczają pomocy wielu ludzi, instytucji , zakładów pracy czy Urzędu Miejskiego w Kole. 

Następnie radny skierował swoje podziękowania do radnej Teresy Brzoskiej, radnej Ewy 

Lewickiej i Tomasza Nuszkiewicza – Dyrektora Muzeum Technik Ceramicznych zapraszając 

wymienione osoby na środek sali. Pan Borysiewicz poinformował, że uchwałą Zarządu 

Głównego LOK w Warszawie z dnia 15 grudnia 2017 roku na wniosek Wojewódzkiego LOK w 

Poznaniu osobom tym zostały przyznane srebrne medale za zasługi dla Ligii Obrony Kraju. 

Poprosił Pana płk. mgr. Bogdana Mrowca, Pana Andrzeja Kowalewskiego i Panią Małgorzatę 
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Stężewską o uhonorowanie tych osób. Pan pułkownik zabrał głos informując że reprezentuje 

LOK – stowarzyszenie które skupia osoby w różnym wieku, a szczególnie młodzież. Podziękował 

wszystkim za wspomaganie tej działalności, ponieważ LOK żeby działać musi wypracowywać 

środki i to dzięki tej pomocy pewne imprezy i zawody mogą się odbywać. Pan Mrowiec dodał, że 

Prezes LOK płk. Jerzy Salamucha honoruje również tymi medalami Pana Ryszarda Borysiewicza 

oraz Panią Wiceburmistrz Elżbietę Modrzejewską (medal został złożony na ręce Pani Sekretarz). 

Głos zabrały uhonorowane osoby. Pan Nuszkiewicz powiedział, że ta współpraca to głównie 

zasługa Pana Borysiewicza, ale przyniosła wiele radości i satysfakcji i liczy na dalsze 

współdziałanie. 

Radna Teresa Brzoska powiedziała, że warto pomagać różnym organizacjom, bo nawet 

najmniejsza pomoc jest cegiełką, która buduje leszy świat. Radna dodała, że Klub Młodzieżowy 

Kolska Starówka jest organizacją, która buduje postawy patriotyczne i uważa że takie inicjatywy 

warto wspierać. 

Radna Ewa Lewicka powiedziała, że czuje się wyróżniona tym uhonorowaniem i że to cała rada 

wspomagała LOK. Wnioskowano o stosowne środki, a inwestycja w dzieci i młodzież jest bardzo 

istotna. Radna zwróciła się w imieniu całej grupy wyróżnionych do Pana Borysiewicza życząc 

dalszych sukcesów na niwie społecznej, dużo zdrowia i siły. 

Radny Borysiewicz życzył koleżankom i kolegom startującym w wyborach do następnej kadencji 

sukcesów oraz tego by osiągnęli to co zamierzają. Dodatkowo radny zaprosił wszystkich by 

odwiedzili klub, ponieważ warto. Pan Borysiewicz również podziękował Pani Urszuli Polewskiej 

za to, że razem z nim 17 lat temu tworzyła ten klub. 

 

4. Propozycje do porządku obrad. 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powitanie gości. 

4. Propozycje do porządku obrad. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta Koła. 

6. Interpelacje i zapytania. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Miejskiej Koło w roku szkolnym 2017/2018. 

9. Informacja Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego w Kole z realizacji akcji letniego wypoczynku dzieci i 

młodzieży w placówkach oświatowych, jednostkach kultury oraz jednostkach organizacyjnych Gminy 

Miejskiej Koło. 

10. Informacja o kształtowaniu się WPF Miasta Koła w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć ujętych w 

załączniku do uchwały w sprawie WPF za pierwsze półrocze 2018 roku.  
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11. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Koła za pierwsze półrocze 2018 roku oraz przebiegu 

wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze 2018 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Miejskiej Koło z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Miejską Koło wkładów 

niepieniężnych w postaci kanalizacji deszczowej do Miejskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji  

Sp. z o. o. w Kole. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Miejskiej Koło. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 

będącej w użytkowaniu wieczystym Gminy Miejskiej Koło (nr działek: 5/4 i 5/8). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 

będącej w użytkowaniu wieczystym Gminy Miejskiej Koło (nr działki: 5/7). 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetu miasta Koła na 2018 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta na lata 2018-2025. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

20. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kole o złożonych w okresie międzysesyjnym 

interpelacjach. 

21. Protokół z XLVII Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

22. Zamknięcie obrad LXI Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

 
Głos zabrał Pan Przewodniczący informując, że na sierpniowej Sesji Rady Miasta w Kole podjęto 

uchwałę w sprawie Nadania tytułu zasłużony dla miasta Koła. Dnia 6 października będzie obchodzona 

25 Konferencja Lekarzy, wśród których dwóch jest Honorowymi Obywatelami Miasta Koła. Pan 

Szafrański dodał, że Zarząd Polskiego Towarzystwa Lekarskiego złożył wniosek o nadanie tytułu 

honorowego – Zasłużony dla Miasta Koła pośmiertnie dla Pani Teresy Bartoszewicz-Krawczyk. Z tego 

względu Pan Szafrański chciałby ten projekt uchwały wprowadzić do porządku obrad. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad po dokonanych zmianach. Za przyjęciem 

porządku obrad opowiedziało się 18 osób, 2 osoby nie głosowały. 

 

Porządek po zmianach otrzymał następujące brzmienie: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powitanie gości. 

4. Propozycje do porządku obrad. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta Koła. 



4 
 

6. Interpelacje i zapytania. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Miejskiej Koło w roku szkolnym 2017/2018. 

9. Informacja Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego w Kole z realizacji akcji letniego wypoczynku dzieci i 

młodzieży w placówkach oświatowych, jednostkach kultury oraz jednostkach organizacyjnych Gminy 

Miejskiej Koło. 

10. Informacja o kształtowaniu się WPF Miasta Koła w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć ujętych w 

załączniku do uchwały w sprawie WPF za pierwsze półrocze 2018 roku.  

11. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Koła za pierwsze półrocze 2018 roku oraz przebiegu 

wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze 2018 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Miejskiej Koło z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Miejską Koło wkładów 

niepieniężnych w postaci kanalizacji deszczowej do Miejskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji  

Sp. z o. o. w Kole. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Miejskiej Koło. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 

będącej w użytkowaniu wieczystym Gminy Miejskiej Koło (nr działek: 5/4 i 5/8). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 

będącej w użytkowaniu wieczystym Gminy Miejskiej Koło (nr działki: 5/7). 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetu miasta Koła na 2018 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta na lata 2018-2025. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Koła” Pani Teresie  

Bartoszewicz-Krawczyk. 

20. Wolne głosy i wnioski. 

21. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kole o złożonych w okresie międzysesyjnym 

interpelacjach. 

22. Protokół z XLVII Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

23. Zamknięcie obrad LXI Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta Koła. 

Informację przedstawiała Sekretarz Miasta Koła – Pani Barbara Szelągowska-Bugajak. 

Pani Sekretarz uzupełniła przedłożony dokument informując o spotkaniach, w jakich Pani 

Wiceburmistrz uczestniczyła w okresie międzysesyjnym: 
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30 sierpnia – spotkanie w Łódzkiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej. 

4 września – spotkanie w Starostwie Powiatowym w Koninie,   „Mosty dla Regionów”. 

11 września  – Rawicz,  podpisanie umowy dotyczącą projektu „Liderzy e-usług wśród 

miast średnich województwa  wielkopolskiego i  lubuskiego. 

20 września – Łódź, konferencja z okazji 100-lecia polskiej gospodarki w Polsce 

Niepodległej. 

24 września – Warszawa, konferencja pt.: Program Operacyjny Infrastruktura  i 

Środowisko 

i Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska  i Gospodarki Wodnej na rzecz samowystarczalności 

energetycznej”. 

 
Informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
  

 

6. Interpelacje i zapytania. 

 
Radny Michał Piasecki powiedział, że ze względu na rezygnację Pana Burmistrza Maciaszka 

automatyczne nie ma Pani Wiceburmistrz. Z tego względu radny poprosił by Pani Sekretarz 

przedstawiła jaka jest sytuacja w mieście, jak wyglądała sytuacja z odwołaniem Pana Burmistrza i z 

zawiadomieniem policji o sfałszowanych dokumentach o rezygnacji Pana Maciaszka. 

Pani Sekretarz ustosunkowała się do wczorajszej sytuacji kiedy to zostało wydrukowane postanowienie 

Komisarza Wyborczego z dnia 25 września w sprawie wygaśnięcia mandatu Burmistrza Miasta Koła. 

Odczytała postanowienie wraz z uzasadnieniem: 

POSTANOWIENIE KOMISARZA WYBORCZEGO W KONINIE I z dnia 25 września 2018 r. w sprawie wygaśnięcia 

mandatu Burmistrza Miasta Koła  

Na podstawie art. 492 § 1 pkt 3, § 2a i § 3a oraz art. 493 § 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. - Kodeks wyborczy 

(Dz. U. z 2018 r. poz. 754, poz. 1000 i 1349) postanawia się, co następuje:  

§ 1. 1. Stwierdza się wygaśnięcie mandatu Burmistrza Miasta Koła – Stanisława Maciaszka – z dniem 25 

września 2018 r. - wskutek pisemnego zrzeczenia się mandatu, tj. z przyczyny, o której mowa w art. 492 § 1 

pkt 3 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. - Kodeks wyborczy.  

2. Uzasadnienie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Burmistrza Miasta Koła stanowi załącznik do 

postanowienia.  

§ 2. Postanowienie ogłasza się w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego oraz podaje do 

publicznej wiadomości w Biuletynie Informacji Publicznej, o którym mowa w ustawie z dnia 6 września 2001 

r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2016 r. poz. 1764 oraz z 2017 r. poz. 933).  
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§ 3. Postanowienie doręcza się niezwłocznie zainteresowanemu i przesyła Wojewodzie Wielkopolskiemu oraz 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Kole.  

§ 4. Zainteresowanemu przysługuje skarga do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu w 

terminie 7 dni od dnia doręczenia postanowienia. Skargę wnosi się za pośrednictwem organu, który stwierdził 

wygaśnięcie mandatu.  

§ 5. Postanowienie wchodzi w życie z dniem podpisania. 

 

Uzasadnienie do postanowienia Komisarza Wyborczego w Koninie I z dnia 25 września 2018 r. w sprawie 

wygaśnięcia mandatu Burmistrza Miasta Koła  

W dniu 25.09.2018 r. Pan Stanisław Maciaszek Burmistrz Miasta Koła złożył w Krajowym Biurze Wyborczym 

Delegatura w Koninie pisemną rezygnację z funkcji Burmistrza Miasta Koła.  

W świetle art. 492 § 1 pkt 3 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. - Kodeks wyborczy (Dz. U. z 2018 r. poz. 754, poz. 

1000 i 1349) wygaśnięcie mandatu burmistrza następuje wskutek pisemnego zrzeczenia sie mandatu. 

Uwzględniając właściwość terytorialną, Komisarz Wyborczy w Koninie I zobowiązany jest stwierdzić 

wygaśnięcie mandatu Burmistrza Miasta Koła, stosownie do art. 492 § 2a Kodeksu wyborczego. 

 

Pani Sekretarz po odczytaniu postanowienia powiedziała, że na ten temat nic więcej nie wie. 

Radny Piasecki zapytał czy to Urząd zawiadomił policję o sfałszowanych dokumentach odnośnie 

rezygnacji Pana Burmistrza Maciaszka. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że tak, ale ona nie zna szczegółów. 

Radny stwierdził, że Pani Sekretarz jest nieprzygotowana, a to właśnie ona w tej sytuacji pełni 

obowiązki zamiast Pani Modrzejewskiej, więc powinna takie rzeczy wiedzieć. 

Pani Szelągowska-Bugajak oznajmiła, że może się dowiedzieć jak było. Jedynie wie, że policję 

zawiadomiła Pani Wiceburmistrz. 

Radna Elżbieta Tamborska nawiązała do pytania, które zadawała na poprzedniej sesji, a mianowicie na 

temat zawiadomienia o złamaniu ustawy kominowej przez jednego z członków rady nadzorczej 

Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej. Radna zapytała jak wygląda ta sprawa na dzień dzisiejszy. 

Pani Sekretarz oznajmiła, że na wiele pytań na pewno nie odpowie, bo w wielu sprawach nie 

uczestniczyła i nie uczestniczy, a jedynie może przekazać je Pani Wiceburmistrz. 

Radna Tamborska zapytała również jak wygląda w zaistniałej sytuacji w świetle prawa obecność Pani 

Modrzejewskiej w Urzędzie. 

Sekretarz Miasta odpowiedziała, że zapewne Pan radca prawny odpowie na to pytanie. 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Szafrański chcąc sprostować, że funkcji Burmistrza nie przejmie Pani 

Sekretarz, bo nie ma takiej możliwości i podstawy prawnej. Dodał, że miasto jest w zawieszeniu przez 7 
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dni i jak zarządzenie się uprawomocni wtedy zostanie wyznaczony Komisarz na stanowisko Burmistrza 

Miasta Koła. 

Radna Tamborska dopytała również czy Pan Maciaszek jest nadal na zwolnieniu lekarskim. 

Pani Sekretarz odpowiedział, że z tego co wie to tak. 

Radna Wanda Obiała zwróciła się z interpelacjami na które nie oczekuje odpowiedzi pisemnej. 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Radny Michał Piasecki zapytała odnośnie wniosku Pana Sobolewskiego z poprzedniej sesji z prośbą o 

wykaz wynagrodzeń członków rad nadzorczych i Prezesów miejskich spółek. Radni tego nie otrzymali 

i Pan Piasecki powiedział, iż ma nadzieję, że jeszcze na danej sesji taką informację otrzymają. 

Radny Sobolewski zaznaczył, że miał pytać o to samo, bo nadal nie otrzyma odpowiedzi na pytania, które 

padły na poprzedniej sesji. Pan Sobolewski zapytał również jaki ekwiwalent za niewykorzystany urlop 

będzie wypłacony Panu Maciaszkowi. Dodatkowo radny apelował by przy wyborze kolejnego 

Burmistrza zastanowić się kogo wybrać. Jak mówił Pan Sobolewski – przez eksperymenty jakim jest 

poddawane miasto konsekwencje pojawią się za rządów przyszłej kadencji, a najgorsze jest to że 

zapłacą za to mieszkańcy (ze swoich podatków). Zamiast realizować kolejne inwestycje trzeba będzie 

regulować zobowiązania powstałe w obecnej kadencji. 

Radna Izabela Nuszkiewicz poprosiła o przedstawienie informacji odnośnie tego ile brakuje pieniędzy 

na oświatę do końca roku, na pobory, na pochodne i na utrzymanie placówek oświatowych. 

Radny Mariusz Budny poprosił o sprawdzenie oświetlenia i uzupełnienia ubytków ponieważ na ulicy 

Toruńskiej jest kilka przepalonych lamp. 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

Ze względu na brak informacji Pani Sekretarz nie była w stanie odpowiedzieć na interpelacje radnych. 

 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Miejskiej Koło w roku szkolnym 

2017/2018. 

 

Informację przedstawiła Pani Katarzyna Michalak – Naczelnik Wydziału Oświaty. 

Radny Ryszard Karolak zauważył, że w informacji jest podana wysokość miesięcznej dotacji na jednego 

wychowanka przedszkola niepublicznego, ale nie ma wysokości dotacji na wychowanka przedszkola 

publicznego. 

Pani Michalak odpowiedziała, że kwota wypisana to 75% kwoty bazowej, która jest wykładana na 

przedszkola publiczne (to jest w granicach 700 zł). 

Radny Karolak dopytał czy w związku z tym przedszkola publiczne są droższe. 

Pani Michalak odpowiedziała, że tak. 
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Radny kontynuował pytając odnośnie zadłużenia na szkoły – czy ten procent wzrósł w porównaniu z 

poprzednim rokiem, czy jest taki sam. 

Pani Naczelnik wspomniała tutaj o nauczaniu specjalnym i o dzieciach oraz młodzieży, którzy otrzymują 

orzeczenia i opinie z poradni pedagogiczno-psychologicznej. W tych orzeczeniach znajdują się zalecenia, 

które Urząd musi respektować i przyznane dla tych dzieci zadania muszą być zrealizowane. Wzrasta 

tym samym ilość godzin dodatkowych. Jak poinformowała Pani Naczelnik - w ostatnim czasie pojawiło 

się bardzo dużo nauczania indywidualnego, które również generuje koszty. Nadto została wprowadzona 

zindywidualizowana ścieżka edukacyjna. Jest to coś podobnego do nauczania indywidualnego, ale nie 

koniecznie dla dzieci z orzeczeniami. Pani Michalak kontynuował informując, że wzięto też pod uwagę 

podwyżki jakie Pani Minister zapewnia, że będą. Być może istotną sprawą jest również korzystanie 

przez nauczycieli z urlopów zdrowotnych, które są w 100% płatne comiesięcznie. 

Radna Teresa Brzoska oznajmiła, iż poprosiła Panią Naczelnik o przygotowanie zestawienia ile dzieci z 

oddziałów przedszkolnych (które znajdują się w szkołach) korzysta z obiadów. Radna sprostowała, że 

chodzi o przedszkola gdzie posiłki są przygotowywane na miejscu i o te które korzystają z cateringu. 

Pani Michalak poinformowała, że są 3 szkoły podstawowe, w których funkcjonują oddziały 

przedszkolne. W oddziale przedszkolnym przy szkole nr 2 jest 85 dzieci z czego z posiłków korzysta 54 

dzieci. W oddziale przedszkolnym przy szkole nr 3 – 41 dzieci, z czego 20 dzieci uczęszcza na posiłki. 

Oddział przedszkolny przy szkole nr 5 – 21 dzieci gdzie z posiłków korzysta 14 uczniów. Czyli 147 

wychowanków jest w tych oddziałach przedszkolnych i 88 z nich korzysta z dożywiania. Pani Naczelni 

zaznaczyła, że nie wszystkie dzieci jedzą obiady z uwagi na to, że niektóre wychodzą do domu przed 

podawaniem posiłku. 

Radna Brzoska zapytała czy Pani Naczelnik uważa, że wprowadzenie cateringu do szkół to był dobry 

pomysł. 

Pani Michalak odpowiedziała, że trudno jest jej wypowiedzieć się na ten temat i nie jej jest to oceniać. 

Osobami oceniającymi niech pozostaną rodzice i dzieci. 

Radna kontynuowała zaznaczając, że Pani Naczelnik powinna wykonać analizę i podsumowanie ile 

dzieci zrezygnowało z obiadów i wtedy wszystko byłoby jasne (radni i rodzice byli przeciwni 

wprowadzeniu cateringu). 

Pani Michalak poinformowała, że owszem w niektórych szkołach dzieci rezygnują, ale w innych tych 

dzieci przybywa więc nie potrafi tego ocenić. 

Opinia Komisji Oświaty Kultury i Sportu – pozytywna. Pani Nuszkiewicz dodał, że coraz więcej dzieci 

rodzi się z dysfunkcjami, które potrzebują opieki specjalistycznej, terapeutów, psychologów oraz 

dodatkowych zajęć. Zaznaczyła, iż cieszy się, że zaczęto w końcu o tym myśleć. Radna przypomniała, że 

Pan Szafrański wspomniał o powstaniu centrum i rzecznika osób niepełnosprawnych, a to z pewnością 

ułatwi pracę rodzicom, dzieciom, nauczycielom i dorosłym niepełnosprawnym. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
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9.  Informacja Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego w Kole z realizacji akcji letniego wypoczynku dzieci 

i młodzieży w placówkach oświatowych, jednostkach kultury oraz jednostkach organizacyjnych Gminy 

Miejskiej Koło. 

 

Informację przedstawiła Pani Katarzyna Michalak – Naczelnik Wydziału Oświaty. 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 

Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

10. Informacja o kształtowaniu się WPF Miasta Koła w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć ujętych 

w załączniku do uchwały w sprawie WPF za pierwsze półrocze 2018 roku. 

 

Informację przedstawiła Pani Mariola Makowska – Skarbnik Miasta Koła. 

Przewodniczący poinformował, iż informacja został przyjęta przez aklamację. 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

11. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Koła za pierwsze półrocze 2018 roku oraz 

przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze 2018 

roku. 

 

Informację przedstawiła Pani Mariola Makowska – Skarbnik Miasta Koła. 

Przewodniczący poinformował, iż informacja została przyjęta przez aklamację. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Miejskiej Koło z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019”. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Karolina Marczak – Inspektor w Wydziale Spraw Społecznych. 

Opinia Komisji Oświaty Kultury i Sportu – pozytywna. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za podjęciem uchwały 

opowiedziało się 15 radnych, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta i nosi nr LXI/572/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Miejską Koło wkładów 

niepieniężnych w postaci kanalizacji deszczowej do Miejskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji  

Sp. z o. o. w Kole. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Szymon Czerwiński – Koordynator Zespołu ds. Ochrony Środowiska. 

Radny Sobolewski zaproponował by tej uchwały nie podejmować i poczekać do wyborów. Kiedy pojawi 

się zaufanie do nowego zarządu, kolejna rada będzie mogła wrócić do tej uchwały. 

Radny Ryszard Karolak apelował by podjęć tę uchwałę, ponieważ podczas budowy ulic przy osiedlu na 

ulicy Miłosnej widać jak niefrasobliwie podchodzono do tej kanalizacji deszczowej przez ostatnie lata i 

jak wiele jest do zrobienia. 

Radny Piasecki porównał tutaj przekazanie majątku odnośnie oświetlenia miejskiego. Zaznaczył, że w 

związku z tym, od 4 lat nic nie jest robione z oświetleniem miejskim w Kole. Dodał, iż uważa uwagę Pana 

Sobolewskiego za zasadną. 

Pan Florian Olejniczak zaznaczył, że kończy się okres kiedy została sporządzona ewidencja i kolejna 

wycena wiąże się z kosztami. Poza tym przekazanie tego majątku to jest porządkowanie spraw 

związanych z dokumentami. Radny dodał, że jeżeli jeszcze zdania są podzielone to proponuje by zrobić 

krótką przerwę i to ustalić – przedstawić argumenty za i przeciw. Zdaniem Pana Olejniczaka nie ma 

aktualnie argumentów przeciw. 

Przewodniczący rady oddał głos Panu Mariuszowi Budnemu – Przewodniczącemu Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska. Pan Budny oznajmił, że decyzja komisji nie jest jednogłośna (2 głosy 

przecie, 2 wstrzymujące się). Dodał, że w ubiegłym roku wydano na remont kanalizacji 72 tys., w 

poprzednim 82 tys., a w 2015 roku 145 tys. Pierwszy etap został już zrealizowany, przekazano 1 mln 

625 tys. Kosztorys przygotowanie pierwszego etapu to ponad 14 tys., drugi etap to ponad 1 mln. Radny 

kontynuował mówiąc, że koszty które już miasto poniosło by przygotować ten drugi etap to prawie 10 

tys. (koszty przygotowanie dokumentacji). Pan Budny zapytał do kiedy ten operat szacunkowy jest 

ważny. 

Pan Czerwiński odpowiedział, że na pierwszy operat termin upływa 2 października, na ostatni 17 

października. 

Radny powiedział, że jeżeli uchwała nie zostanie podjęta to te 10 tys. pójdzie na marne. Jest również 

pewna obawa ze strony komisji odnośnie samego zarządzania spółką i podwyższeniem kapitału na cele 

kredytowania czy innych form finansowania. Dodał, że występuje też pewne bezpieczeństwo, że jeżeli 

uchwała zostanie podjęta na danej sesji to ta własność nie zostanie przeniesiona w miesiąc lub dwa. 

Radny powiedział, że pozostawia decyzję radnym. 

Radna Wanda Obiała zaznaczyła, że jeżeli uchwała nie zostanie dziś podjęta to na razie się kolejną 

kadencję i mieszkańców na dodatkowe koszty operatu szacunkowego. Bez względu czy koszty 

kanalizacji będzie ponosić Miejski Zakład Wodociągów i Kanalizacji czy Urząd Miasta to i tak będą to 
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pieniądze mieszkańców. Radna dodała, że podjęcie uchwały jest stosowne ponieważ wiąże się z 

uporządkowaniem tej sprawy. 

Radna Elżbieta Tamborska zaznaczyła, że już zdejmowano ten projekt uchwały z porządku obrad i nie 

została ona podejmowana. Obawy jakie były takie są. Nie ma wątpliwości, że trzeba to uporządkować. 

Wątpliwości występują co do czasu kiedy ma to być wykonywane, ponieważ nie ma zaufania do 

zarządzających. Radna powiedziała, że jest przecina podejmowania tej uchwały. 

Radny Sobolewski zaznaczył, że już kolejny raz radni są stawiani w sytuacji gdzie bardzo szybko trzeba 

podejmować decyzje. Dodał, że jest świadomy tego, że jeżeli operat szacunkowy straci ważność, będzie 

trzeba zrobić nowy. Jednak Pan Sobolewski zwrócił uwagę na to ile było wniosków, które Urząd składał 

bez zgody rady. Widomo również jaka jest sytuacja w MZWiK od 2015 roku i wypadałoby się na tym 

skupić. Dodał, że nie ulega wątpliwości iż tę deszczówkę trzeba przekaz do Spółki Miejskiej, tylko czy 

aby na pewno w czasie rządów obecnego zarządu. 

Radny Florian Olejniczak uważa iż myślenie, że władza spółki wykorzysta podniesienie kapitału na 

niekorzyść jest błędne. Sprawa formalnego przeniesienia deszczówki do spółki to okres ok. pół roku i 

już najwyższy czas by rada podjęła decyzję. Pan Olejniczak oznajmił, że jest za podjęciem tej uchwały. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za podjęciem uchwały 

opowiedziało się 9 osób, 3 osoby były przeciwne, 4 osoby wstrzymały się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta i nosi nr LXI/573/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Miejskiej Koło. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Piotrowicz – Inspektor w Wydziale Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Lokalowych. 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za podjęciem uchwały 

opowiedziało się 16 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta i nosi nr LXI/574/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 

będącej w użytkowaniu wieczystym Gminy Miejskiej Koło. 
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Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Piotrowicz – Inspektor w Wydziale Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Lokalowych. 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za podjęciem uchwały 

opowiedziało się 18 osób jednogłośnie. 

 

Uchwała została podjęta i nosi nr LXI/575/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 

będącej w użytkowaniu wieczystym Gminy Miejskiej Koło. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Hanna Zywert – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Technicznej, 

Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej. 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za podjęciem uchwały 

opowiedziało się 18 osób jednogłośnie. 

 

Uchwała została podjęta i nosi nr LXI/576/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetu miasta Koła na 2018 rok. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Mariola Makowska – Skarbnik Miasta Koła. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Radny Sobolewski powiedział, że ubolewa nad faktem, iż na dzisiejszą sesję nie zostały przygotowane 

dodatkowe zmiany odnośnie zabezpieczenia środków na wynagrodzenia osobowe dla pracowników. 

Radny Piasecki zapytał ile na tę chwilę brakuje środków na wynagrodzenia. 

Pani Skarbnik poinformowała, że z informacji jaką posiada z Zespołu Kadr i Płac środków wystarcza na 

wrzesień i październik. 

Radny dopytał czy to prawda, że znowu zostały wprowadzone podwyżki wynagrodzeń dla 

pracowników. 

Pani Makowska odpowiedziała, że nie posiada wiedzy w tym zakresie. 

Pan Piasecki oznajmił iż z tego co wie to podwyżki i angaże były więc zadał pytanie jak można 

wprowadzać podwyżki wynagrodzeń jeśli nie ma zabezpieczonych środków w budżecie. 
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Pan Sobolewski powiedział, że tak się dzieje od 2015 roku. Dokonuje się wydatków w sytuacji kiedy 

fizycznie nie ma tych pieniędzy. 

Radny Olejniczak zaznaczył, że budżet jest skomplikowanym tematem. Uważa, że kierownictwo Urzędu 

chcąc zyskać przychylność pracowników dawało pieniądze na podwyżki. Radny dodał, że jest nadwyżka, 

ale powinna być przekazana na inwestycje, a będzie wykorzystana na sfinansowanie niedoboru, który 

pojawił się w trakcie kadencji. Stąd przyszła Rada Miejska będzie się zastanawiała jak obecna rada do 

tego dopuściła. Radny kontynuował mówiąc, że być może podwyżki należały się pracownikom, ale nie 

można robić w ten sposób, bo przy odpowiednim uzasadnieniu rada na pewno wyraziłaby na to zgodę. 

Pan Olejniczak dodał, że radni są stawiani w sytuacji bez wyjścia. Nowa rada będzie pytała jak obecna 

do tego dopuściła, w jaki sposób rządziła, a wiadomo jaki był stosunek organu wykonawczego i 

uchwałodawczego. Radny stwierdził, że to co się stało w naszym samorządzie to skandal i 

najprawdopodobniej jesteśmy wyjątkiem w całej Polsce. Obrady odbywają się bez Kierownika Urzędu. 

Radny kontynuował mówiąc, że zmiany zawarte w budżecie przemawiają za tym by zagłosować, ale 

wyciągając refleksje to ta sytuacja jest naganna. Przyszła rada będzie miała duży problem i nie może też 

być tak, że radni nie będą o mieli dostępu do wszystkich informacji. 

Radny Tomasz Sobolewski zapytał w jakim terminie Urząd Miasta będzie musiał wypłacić ekwiwalent 

za niewykorzystany urlop dla Pana Maciaszka. 

Pani Skarbnik odpowiedziała iż stosuje się taką politykę, że wypłaca się ekwiwalenty z chwilą ustania 

pracy czyli w terminie niezwłocznym. 

Radny dopytał czy Pani Skarbnik wie jaki to będzie ekwiwalent. 

Pani Skarbnik poinformowała, że Pani Sekretarz posiada taką wiedzę. 

Pani Sekretarz oznajmiła, że będzie to w granicach 16 tys. brutto (całościowo). 

Przewodniczący zauważył, że rozmawiając o ekwiwalencie dla Pana Maciaszka trzeba też wziąć pod 

uwagę wysokość ekwiwalentu dla Pani Modrzejewskiej. 

Pani Sekretarz powiedziała, że tego nie wie. Dodała, że Pani Modrzejewska ma niewiele dni urlopu więc 

ekwiwalent nie będzie duży. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za podjęciem uchwały 

opowiedziało się 17 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Uchwała została podjęta i nosi nr LXI/577/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta na lata 2018-2025. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Mariola Makowska – Skarbnik Miasta Koła. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za podjęciem uchwały 

opowiedziało się 18 osób jednogłośnie. 

 

Uchwała została podjęta i nosi nr LXI/578/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Koła” Pani Teresie  

Bartoszewicz-Krawczyk. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Artur Szafrański – Przewodniczący Rady Miejskie w Kole. 

Pan Szafrański poinformował, że wniosek o pośmiertne nadanie tytułu „Zasłużony dla Miasta Koła” Pani 

Teresie Bartoszewicz-Krawczyk złożyło Polskie Towarzystwo Lekarskie. Dodał, że Pani Teresa 

Bartoszewicz-Krawczyk była pomysłodawczynią i organizatorką konferencji z udziałem światowej 

sławy kardiochirurgów z Krakowa. Są to coroczne spotkania, które dają możliwość na 

wysokospecjalistyczne konsultacje i leczenie w zakresie chorób serca. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za podjęciem uchwały 

opowiedziało się 16 osób jednogłośnie. 

 

Uchwała została podjęta i nosi nr LXI/579/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

20. Wolne głosy i wnioski. 

Radny Sebastian Kuty poinformował, że Komisja Rewizyjna złożyła protokół odnośnie kontroli, która 

trwała od 14 lutego. Sam protokół stanowi prawie 100 stron, łącznie z załącznikami prawie 500 stron. 

Radny powiedział iż ma nadzieję, że Komisja podołała temu zadaniu i zaprosił radnych do zapoznania 

się z tymi materiałami, by jeszcze przed zakończeniem kadencji móc podsumować informacje zawarte 

w protokole. Dodał, że ma nadzieję iż protokół zostanie przyjęty i będzie można go omówić. 

Radna Obiała poprosiła by Pani Sekretarz ustosunkowała się do zadanych wcześniej przez nią zapytań. 

Pani Sekretarz poinformowała, że w przerwie rozmawiała z Panią Zywert. Jak poinformowała Pani 

Szelągowska-Bugajak o pewnych rzeczach wie, ale poprosiła Panią Naczelnik o odpowiedź, ponieważ 

zna więcej szczegółów. 

Pani Zywert odpowiedziała, że jeżeli chodzi o namalowanie pasów na ulicy Opałki to lokalizację przejść 

dla pieszych Komisja ds. Organizacji Ruchu zaopiniowała negatywnie. Odnośnie namalowania pasów 

wyznaczających martwe pola na miejscach postojowych jest pozytywna opinia Powiatowego Zarządu 

Dróg i teraz należy opracować projekt organizacji ruchu i wystąpić z wnioskiem do Pana Starosty o 
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zatwierdzenie tego projektu. Jak stwierdziła Pani Naczelnik powinien tego dokonać Powiatowy Zarząd 

Dróg. 

Radna Obiała wywnioskowała, że w takim razie Urząd nie wystosował żadnego pisma w ciągu tego 

miesiąca, a Pani Wiceburmistrz obiecała, że będzie ten temat kontynuowała. 

Pani Zywert powiedziała, że trzeba teraz opracować projekt organizacji ruchu uwzględniający te 

martwe pola na miejscach postojowych i wystąpić o zatwierdzenie. Powtórzyła, że najprawdopodobniej 

powinien to zrobić zarządca pasa drogowego czyli Powiatowy Zarząd Dróg. 

Pani Obiała oznajmiła iż nie dosyć, że nie ma wyjazdu to również nie ma wjazdu przez znajdujące się 

tam samochody ciężarowe. Dodatkowo radna zapytała  czy Urząd wystąpił we wrześniu z wnioskiem 

do Wojewody o dotację. 

Pani Hanna Zywert odpowiedziała, że Gmina Miejska Koło wystąpiła z wnioskiem o dofinansowanie w 

ramach programu „Budowy i przebudowy dróg lokalnych” na kontynuację przebudowy ulicy Staffa. 

Konkurs jest w trakcie rozstrzygania (do 15 września był termin składania wniosków). Pani Naczelnik 

kontynuowała informując co do spółki oświetleniowej po uzyskaniu informacji zostanie ona pisemnie 

przekazana do wiadomości radnych. 

Radna zapytała jak wygląda sprawa odnośnie zakładu karnego mającego postać w mieście Kole. 

Pani Naczelnik powiedziała, że z tego co wie to nie toczą się żadne rozmowy ani ustalenia w tej sprawie. 

Pani Obiała poinformowała, że zwróciła się również do Starostwa Powiatowego o przywrócenie znaku 

ograniczenia prędkości do 40 km/h na ulicy Opałki (obecnie jest tam znak ograniczenia prędkości do 50 

km/h) jak również o zabezpieczenie środków finansowych w budżecie powiatu na remont ulicy 

Kolejowej z utworzeniem nowych miejsc parkingowych. Dodatkowo radna poprosiła o zabezpieczenie 

środków na wykonanie ronda u zbiegu ulic Kolejowa, Blizna i Piaski. 

Pismo stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Pani Obiała kontynuowała dziękując Zarządowi Spółdzielni Mieszkaniowej i Telewizji Kablowej 

Spółdzielni Mieszkaniowej za retransmisję obrad Rady Miejskiej, bo dzięki temu mieszkańcy mieli 

możliwość oceny rady, zaangażowanie i pracę jak również zapoznali się z problematyką miasta. 

Radny Sobolewski poruszył temat ulicy Opałki mówiąc o nieudolności Powiatowego Zarządu Dróg jeśli 

chodzi o wytyczenie wjazdu do garaży by samochody ciężarowe ich nie zastawiały. Jest wiele możliwości 

by to rozwiązać (koperty, słupki). Nawiązał tutaj do wielu interpelacji Pani Wandy Obiała – powinno to 

być już dawno wykonane, ponieważ sytuacja na tej ulicy jest trudna. 

Radny Janusz Miłowski zaznaczył, że podobna sytuacja ma miejsce na ulicy Żeromskiego. Tam w dni 

targowe nie można przejechać. Radny zaproponował by zlikwidować brudne i zniszczone pasy zieleni 

by wygenerować dodatkowy pas ruchu. Następnie Pan Miłowski nawiązał do ekwiwalentu za 

niewykorzystany urlop. Jeden z mieszkańców zapytał radnego jak skończyła się sprawa odszkodowania, 

które miasto musiało wypłacić pewnej pracownicy (Urząd wypłacił całość ze środków miasta). Zapytał 

czy jest możliwość by to odzyskać. 
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Radca prawny powiedział, że to sprawdzi. 

Radna Ewa Lewicka zaproponował by złożyć wniosek by uwzględnić i zobowiązać Panią Sekretarz do 

odzyskania tych środków jeżeli prawnie będzie to możliwe, bo są to środki mieszkańców. 

Radny Janusz Miłowski zapytał o wolne miejsca w przedszkolach, a mianowicie wyjaśnił, że jest ok. 790 

miejsc, dzieci w przedszkolach jest ok. 750 i dla pewnych grup wiekowych nie ma miejsc. Z tego względu 

radny poprosił i sprostowanie tego tematu. 

Głos zabrał Pan Piasecki informując, że podczas przerwy zauważył byłą pracownicę Urzędu Miejskiego, 

która notabene ok. 2 miesiące przed emeryturą została zwolniona, która pomagała obecnym 

pracownikom w wyborach. Radny wyraził swoje oburzenie stwierdzając że jest to kompromitacja 

urzędu by prosić Panią na emeryturze o pomoc, bo pracownicy sobie nie radzą. Następnie Pan Piasecki 

oznajmił, że miesiąc czasu prosił o informację odnośnie wynagrodzenia Prezesów Spółek oraz Członków 

Rad Nadzorczych. Zapytał dlaczego to nie zostało przygotowane. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że w przerwie sprawdziła czy takie pismo (z prośbą o udostępnienie 

informacji publicznej) jest w rejestrze i okazało się, że takiego dokumentu nie ma. 

Radny dopytał czy ustny wniosek nie jest tak samo ważny. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że z tego co wie to wnioski składa się na piśmie. 

Pan Piasecki stwierdził, że radni się nie dowiedzą o wynagrodzeniach ponieważ są to tajemnice Urzędu. 

Pani Szelągowska-Bugajak oznajmiła, że jeżeli radny złożył pisemny wniosek to tego dopilnuje. Dodała, 

że tego wniosku nie ma więc poprosiła o niekomentowanie tej sytuacji. 

Radny powiedział, że zapewne w tej kadencji informacja o podwyżkach wynagrodzeń Członków Rad 

Nadzorczych oraz Prezesów Spółek do radnych nie dotrze. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż wie że były podwyżki dla tych, którzy nie mieli najniższych krajowych 

wynagrodzeń i to na wniosek radnych. 

Radny wyjaśnił, że chodzi mu o podwyżki wynagrodzeń Członków Rad Nadzorczych i Prezesów Spółek. 

Radna Elżbieta Tamborska poruszyła temat trudnej pracy jaką wykonuje Komisja Rewizyjna. Dodała że 

trudno było uzyskać jakiekolwiek informacje, a odpowiedzi było jednozdaniowe. Następnie radna 

zaczęła mówić o Domu Seniora i o wielu niedociągnięciach tam wstępujących. Dodatkowo Pani 

Tamborska zapytała czy Pani Wiceburmistrz bądź Pani Sekretarz odwiedziły Dom Seniora i widziały, że 

jest tam kilka suchych drzew, które zagrażają bezpieczeństwu użytkowników. Dotarły również 

informacje, że podopieczni Domu Seniora prowadzili tam agitację wyborczą, jak również jedna z 

radnych zbierała podpisy wśród podopiecznych Domu Seniora. Radna zapytała czy została z tego 

sporządzona notatka. 

Pani Szelągowska-Bugajak odpowiedziała, że nic na ten temat nie wie. 

Pani Tamborska zapytała następnie czy Pan Maciaszek przebywa jeszcze na zwolnieniu lekarskim. 

Pani Sekretarz powiedziała, że najprawdopodobniej nie. 
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Radna kontynuowała pytając o pismo związane z zawiadomieniem dotyczącym Członka Rady 

Nadzorczej Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej. 

Pani Szelągowska-Bugajak oznajmiła, że radca prawny powiedział, że z Panią Tamborską rozmawiał 

na ten temat. 

Pani Tamborska powiedziała, że pytanie kieruje nie do radcy prawnego tylko do Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz stwierdziła, że ten temat dotyczy 2017 roku, więc ona nie ma takiej wiedzy. 

Radny Hanefeld powiedział, że jest na sesji od kilku minut, bo reprezentował radnych na innej 

uroczystości i słyszy jedynie, że Pani Sekretarz nic nie wie. Radny chciał sprostować, że radni 

wnioskowali o to by ujednolicić system wynagrodzenia. Chodziło o to by wysługę lat tzw. stażowe 

wszyscy mieli wyliczane spoza wynagrodzenia zasadniczego zarówno w Urzędzie Miasta jak i w 

placówkach oświatowych. 

Przewodniczący zabrał głos zaznaczając, że przekaz wychodzący z sali sesyjnej wygląda źle. 

Powiedział iż ma wrażenie, że osoby które siedzą za sterami miasta gdzieś zbłądziły. Pani Sekretarz 

usprawiedliwia się, że nic nie wie, bo jest na stanowisku Sekretarza od marca. Dodał, że w dniu 

dzisiejszym stała się ona najważniejszą osobą w Urzędzie Miasta, a mówi że nie posiada wiedzy na tak 

wiele tematów. 

Pan Sobolewski stwierdził, że przyglądając się pracy Pani Sekretarz jest zażenowany jej postawą. 

Dodał, że Pani Szelągowska-Bugajak mieniła się jako wielki fachowiec, a nic do tego miasta nie wnosi, a 

wręcz przeciwnie – wynosi pieniądze, które zarabia w Kole z podatków mieszkańców. Radny 

kontynuował informując, że na wiele wniosków nie otrzymał odpowiedzi, na wiele natomiast otrzymał 

odpowiedzi po terminie. Zwrócił się do Pani Szelągowskiej-Bugajak by zrezygnowała z pełnionej 

funkcji i opuściła miasto Koło. Pan Sobolewski kontynuował stwierdzając że radni jako mieszkańcy 

miasta mają już dosyć utrzymywania turystów. Sprostował, że nie chodzi mu tutaj o fachowców, ludzi 

którzy naprawdę się znają i wnoszą korzyści do miasta. Radny nie krył swojego oburzenia mówiąc, że 

osoba Pani Sekretarz dla Urzędu i miasta nie jest wartością dodaną, bo niepoprawnym jest by 

Sekretarz miasta (w tym momencie kierownik Urzędu) nie znał odpowiedzi na większość pytań. Pan 

Sobolewski dodał, że przy nowej kadencji przyjdzie nowa władza i wszystko co było skrywane będzie 

ujawnione i osoby które zawiniły będą ponosiły odpowiedzialność. Miasto Koło już dosyć poniosło 

kosztów z nieudolnej władzy, a to nie jest wina rady tylko organu wykonawczego, który nie potrafił 

sprostać obowiązkom, do których został wybrany. 

Przewodniczący Szafrański sprostował, że nie chodzi o to iż miasto nie jest gościnne. Wspomniał tutaj 

o pewnej Pani Sekretarz, która była ze Zgierza – przy jej pożegnaniu co niektórzy mieli łzy w oczach, 

bo była fachowcem i jej osoba była wartością dodaną. Pan Szafrański podkreślił, że w tym momencie 

Pani Szelągowska-Bugajak jest najważniejszą osobą w Urzędzie więc liczy na to, że wniesie coś 

pozytywnego i atmosfera się poprawi. 
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Radny Piasecki zapytał Pani Skarbnik jaka kwota odprawy emerytalnej będzie wypłacona dla Pani 

Sekretarz. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie zna dokładnego wynagrodzenia Pani Sekretarz, jednakże 

odprawa emerytalna wiąże się z 6-miesięcznym wynagrodzeniem. 

Radny Piasecki zaznaczył, że będzie to kwota ok. 50 tys. Dodał, że radnym nie są udzielane 

odpowiedzi, informacje są skrywane, a po wyborach tak jak i radni tak również zarządzający będą 

rozliczeni przez mieszkańców. 

Radna Ewa Lewicka zapytała kto zaproponował skład komisji wyborczej. 

Pani Sekretarz powiedziała, że pracownik który jest wytypowany z ramienia gminy – Pani Katarzyna 

Wojtysiak i to ona odpowiedziałby konkretnie na to pytanie. 

Radna zaznaczyła, że członkami Komisji Wyborczej są pracownicy Urzędy. W związku z tym zapytała 

czy będąc członkiem Komisji Wyborczej pracownicy te czynności wykonują poza godzinami pracy. 

Pani Szelągowska-Bugajak odpowiedziała, że są wyznaczone dyżury – w godzinach pracy i czasami 

poza godzinami pracy. Harmonogram ustala się z Komisarzem Wyborczym. W ramach porozumienia 

pomiędzy Panią Wiceburmistrz a Komisarzem są m.in. ustalone zadania, które są scedowane na Urząd. 

Radna Lewicka dopytała czy członkowie tej Komisji otrzymują stosowne uposażenie. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że nie wie, ponieważ jest to poza jej zasięgiem. 

Radna pytała dalej jak pracownicy Urzędu będąc w Komisji Wyborczej radzą sobie z codzienną 

urzędniczą pracą. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że sugestią Komisarza było by wskazać osoby kompetentne, które miały 

do czynienia z wyborami. Dodała, że pracownicy wykonują swoje obowiązki bardzo dobrze więc nie 

widzi żadnej sprzeczności. 

Radny Karolak stwierdził, że z tego co radni usłyszeli można wywnioskować, że Pani Sekretarz dobrze 

nie wykonuje swoich obowiązków więc podwładni mogą podobnie traktować pracę (tak jak kadra 

zarządzająca). Radny zaapelował do przyszłego Burmistrza by staranniej dobierał sobie 

współpracowników by podczas jego nieobecności potrafił wziąć odpowiedzialność za miasto, bo w 

tym momencie tej odpowiedzialności nie ma, brakuje odpowiedzi i nikt niczego nie wie. 

Radna Halina Musiałek odniosła się do słów Przewodniczącego zaznaczając, że Koło jest miastem 

gościnny. Witaliśmy i żegnaliśmy zastępców, prezesów spółek, rady nadzorcze itd. Dodała, że ma 

nadzieję iż w tych wyborach mieszkańcy wyciągną z tego wnioski. Radna kontynuowała informując, iż 

bywało tak, że przychodząc z mieszkańcami do Pani Wiceburmistrz czy Pani Sekretarz by 

porozmawiać o danej ulicy lub budynki Panie nie wiedziały gdzie się one znajdują usprawiedliwiając 

się tym, że nie wiedziały co było wcześniej przed objęciem przez nie stanowisk. Następnie Pani 

Musiałek wspomniała, że jest pracownikiem szkoły i nie pamięta by któraś z Pań odwiedziła tę szkołę 

(a mowa jest również o innych instytucjach). W związku z tym w jaki sposób uzyskać pomoc dla 

mieszkańców skoro nikt nie jest w stanie podjąć decyzji. Radna dodała, że ma nadzieję iż mieszkańcy 
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wyciągną wnioski z tej sytuacji i wybiorą ludzi, którzy znają to miasto, jego problemy oraz jego 

mieszkańców. 

O głos poprosił Pan Marek Matusiak poruszając temat nauki języka mniejszości narodowej (języka 

niemieckiego). Powiedział, że nie wie na jakiej zasadzie się to odbywa, ale z obserwacji wynika, że jest 

to tendencja wzrostowa. Wspomniał tutaj o klasie do której uczęszcza jego wnuk – na 19 uczniów, 15 

uczy się języka mniejszości niemieckiej. Co za tym idzie, żeby dziecko uczyło się tego języka rodzic 

musi zwrócić się pisemnie z prośbą o naukę języka mniejszości. Pan Matusiak uważa, że w biorą w tym 

udział Dyrektorzy szkól i nie wie jak nakłaniają rodziców do podpisania takich deklaracji, ponieważ 

jego zdaniem jest to fałszowanie dokumentów i wyłudzanie pieniędzy. Dodał, że zwróci się pisemnie z 

wnioskiem o udzielenie informacji na ten temat oraz złoży wniosek do Ministerstwa Edukacji 

Narodowej o kontrolę, jak również zawiadomi prokuraturę. 

Przewodniczący przypomniał jak on zabierał głos w tej sprawie mówiąc to samo co Pan Matusiak – czy 

czasem nie przyjdzie miastu zwracać tych pieniędzy przeznaczonych na tę naukę, czy nie są one 

czasem wyłudzane. Dodał, że dotarły do niego informacje o tym, że dzieci od 7 klasy będą uczyły się 

kolejnego języka i nie będzie możliwości by był to język niemiecki. W związku z tym zadał pytanie po 

co dzieci uczą się tego języka mniejszości narodowej (w tym przypadku języka niemieckiego). 

Radny Hanefeld zwrócił uwagę na wyniki egzaminu gimnazjalnego. Analizując je nasuwa się pytanie – 

co się dzieje z środkami, przeznaczonymi na naukę języka niemieckiego. Jeżeli chodzi o inne 

przedmioty to miasto Koło w Powiecie Kolskiem wiedzie prym. Natomiast jeśli chodzi o język 

niemiecki to nie przedstawia się najlepiej. W związku z tym rady zapytał w jaki sposób są 

wykorzystywane te środki skoro w Kole wyniki z języka niemieckiego są na najniższym poziomie 

gdzie inne gminy w Powiecie Kolskim tych środków na naukę nie otrzymują. 

Pan Szafrański zwrócił się z prośbą do Pani Sekretarz by sprawdziła czy w 7 klasie dzieci będą mogły 

wybrać do dalszej nauki język niemiecki. 

Radna Nuszkiewicz powiedziała, że kiedy pojawił się temat języka mniejszości narodowej Pan 

Burmistrz Maciaszek przekonywał, że warto iść w tę stronę, ponieważ Urząd pozyska wiele środków 

pieniężnych. Dodała, że nauka języka niemieckiego jest trzyletnia i przez dwa lata rada walczyła o to 

żeby to wszystko ujrzało światło dzienne gdyż w Kole nie ma mniejszości niemieckiej. Radna na swoją 

interpelację odnośnie tego tematu otrzymała odpowiedź, że w okresie 20-lecia międzywojennego było 

wiele mniejszości niemieckiej i w związku z tym teraz na pewno ta mniejszość też  w mieście jest. 

Pan Matusiak powiedział, że skoro było wiadomo iż w mieście nie ma niemieckiej mniejszości 

narodowej to jest mu przykro, że nic w tej sytuacji nie zrobiono. Dodał, że w związku z tym rodzice 

muszą składać fałszywe deklaracje. 

Przewodniczący powiedział, iż nie chodzi w tym przypadku o mniejszość narodową tylko o to, że 

rodzice zostali nakłonieni do współpracy ze stowarzyszeniem. 
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Pan Matusiak powiedział, że tym bardziej jest to przykre i nie rozumie tego w jaki sposób zostali do 

tego nakłonieni. 

Pani Nuszkiewicz sprostowała, że była to nieprzymuszona wole, bo jeżeli rodzic się deklaruje to jest 

świadomy tego co podpisuje. 

Radny Kuty stwierdził, że nie ma co się licytować kto ile walczył z mniejszościami, ale faktycznie radni 

sygnalizowali, że tak nie powinno być. Radny nawiązał do wypowiedzi Przewodniczącego i nauki 

kolejnego języka w 7 klasie. Pan Kuty odwrócił sytuację tłumacząc, że jeżeli ktoś nie zapisał dziecka na 

naukę języka mniejszości narodowej, a później tym kolejnym językiem miałby być właśnie język 

niemiecki to dziecko nieuczące się języka mniejszości musiałoby zaczynać wszystko od podstaw gdzie 

inne dzieci znałyby już ten język doskonale. 

 

21. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kole o złożonych w okresie międzysesyjnym 

interpelacjach. 

 

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym żaden z radnych nie złożył interpelacji. 

 

22. Protokół z XLVII Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

 

Protokół z XLVII/2018 Sesji Rady Miejskiej w Kole został podpisany gdyż nie wniesiono do niego 

uwag. 

 

23. Zamknięcie obrad LXI Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady LXI Sesji Rady 

Miejskiej w Kole. 
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